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Ölkəmizdə korrupsiyaya qarşı barışmaz mübarizə aparılır 
Azərbaycanda koronavirus 

pandemiyasına qarşı mübarizə aparıldığı, 
dövlət strukturları tərəfindən əhalinin 
sağlamlığı ilə bağlı mühüm tədbirlər 
gerçəkləşdirildiyi indiki vaxtda isə 
vətəndaşların və dövlətin qanunla 
qorunan mənafelərinə ciddi zərər vuran,  
hüquqazidd əməllərə yol verən vəzifəli 
şəxslər daha sərt şəkildə cəzalandırılır,  
aşkarlanan korrupsiya və rüşvətxorluq 
kimi mənfi meyillər aradan qaldırılır.   

Belə bir narahatlıq doğuran 
bəla ilə mübarizənin miqyasının 
getdikcə genişləndirilməsi, əslində, 
Prezident İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə 
aparılan hərtərəfli islahatların ən əsas 
elementlərindən biridir. Bununla bağlı 
ölkə səviyyəsində həm inzibati, həm də 
institusional üsullardan geniş istifadə 
olunması da məhz qeyd edilən fikrin 
bariz ifadəsidir.   

Ölkəmizdə korrupsiya və 
rüşvətxorluğa qarşı mübarizə tədbirləri 
aparıcı beynəlxalq təşkilatlar –   
BMT-nin Narkotiklər və Cinayətkarlıq 
üzrə İdarəsi (UNODC), İqtisadi 
Əməkdaşlıq və İnkişaf Təşkilatı (OECD), 
Avropa Şurasının antikorrupsiya 
monitorinq orqanı – Korrupsiyaya 
qarşı Dövlətlər Qrupu (GRECO), 
MONEYVAL Komitəsi və digər nüfuzlu 
beynəlxalq qurumlar tərəfindən də yüksək 
qiymətləndirilir. İyunun 3-də Strasburqda 
Avropa Şurasının antikorrupsiya 
monitorinq orqanı – Korrupsiyaya qarşı 
Dövlətlər Qrupunun (GRECO) 2019-cu 
ildə fəaliyyətini əks etdirən hesabatında 
Azərbaycana verilən yüksək qiymət də 
bunun parlaq ifadəsidir.  

Xatırladaq ki, adıçəkilən hesabat 
parlament üzvləri, hakimlər və 
prokurorların fəaliyyətində korrupsiyanın 
qarşısının alınması məsələlərindən bəhs 
edir. Sənəddə, həmçinin Azərbaycan 
tərəfindən tövsiyələrin 61,9 faiz icra 
olunduğu,  respublikamızın bu göstərici 
üzrə Avropa Şurasına üzv 50 ölkə 
arasında 7-ci, MDB ölkələri arasında isə 
1-ci yerdə qərarlaşdığı vurğulanır.  

Belə bir müsbət nəticə yuxarıda 
xatırlatdığımız kimi,  Azərbaycanda  
korrupsiyaya qarşı mübarizə sahəsində 
səmərəli tədbirlərin gerçəkləşdirilməsi, 
bu yöndə  güclü siyasi iradənin nümayiş 
etdirilməsi ilə əlaqədardır.  

Yeri gəlmişkən, Azərbaycanda 
korrupsiya və rüşvətxorluğa qarşı 
sərt mübarizə aparılması, eyni 
zamanda, dövlət idarəçiliyində 
şəffaflığın gücləndirilməsi, elektron 
xidmətlərin inkişafına xüsusi diqqət 
yetirilməsi  dövlət siyasətinin prioritet 
istiqamətlərindəndir. 

Onu da qeyd edək ki, respublikada 
korrupsiya və rüşvətxorluğa qarşı 
mübarizə sahəsində əldə edilən müsbət 
dinamika beynəlxalq antikorrupsiya 
reytinqlərində də öz əksini tapıb. Belə ki, 
ölkəmiz Avropa Şurasının Korrupsiyaya 
qarşı Dövlətlər Qrupunun (GRECO) və 
OECD-nin Antikorrupsiya Şəbəkəsinin 
3 qiymətləndirmə raundunu uğurla 

keçib. Bu isə Azərbaycanda həyata 
keçirilən tədbirlərin Avropa standartlarına 
uyğunluğunun indikatoru deməkdir.

Burada  bir məqamı da etiraf etmək 
istərdik. Belə ki, son vaxtlaradək ölkədə 
nəzərə çarpan korrupsiya və rüşvətxorluq 
halları əhalinin sosial şəraitinin 
yaxşılaşması istiqamətində görülən 
işlərin səmərəliliyinə mənfi təsir göstərir, 
bununla ölkədə sabitlik və əmin-amanlığa 
real təhlükə yaranır, eyni zamanda, 
beynəlxalq aləmdə mövqelərimiz 
barədə mənfi imic formalaşırdı. Artıq 
əminliklə deyə bilərik ki, bu bəlaya 
qarşı ciddi mübarizə aparılması 
postpandemiya dövründə sosial-iqtisadi 
inkişafı daha da sürətləndirəcək, yerli 
və beynəlxalq səviyyəli layihələrin 
müsbət nəticələrlə yekunlaşmasına 
əlverişli şərait yaradacaq. Regional 
inkişaf məsələlərində narahatlıq doğuran 
əngəllərin aradan qaldırılmasına müsbət 
təsir göstərəcək. Başqa sözlə, bölgələrin 
davamlı tərəqqisinə maneə yaradan bəzi 
məmurların ifşası yerlərdə yeni innovativ 
və daha səmərəli inkişaf modellərinin 
tətbiqinə yol açacaq. Bütün bunlar 
isə daha təminatlı, davamlı və uğurlu 
gələcəyin qurulmasına xidmət edəcək. 
Eyni zamanda, respublikada xalq-iqtidar 
birliyini daha da möhkəmləndirəcək, 
cəmiyyətin öz Prezidentinə inam və 
etimadını gücləndirəcək. 

Xatırladaq ki, Prezident İlham Əliyev 
hələ bu il mayın 13-də Azər Qocayevi 
Kəlbəcər Rayon İcra Hakimiyyətinin 
başçısı vəzifəsinə təyin olunması ilə 
əlaqədar videoformatda qəbul edərkən, 
bu barədə ətraflı danışıb. Dövlətimizin 
başçısı belə xoşagəlməz hallara qarşı 
bundan sonra da ciddi mübarizə 
aparılmasının zəruriliyini vurğulayıb. 

Ölkə rəhbəri daha sonra deyib: “Bu 
mübarizə bu gün öz nəticələrini verir. 
Mən bunu bir neçə dəfə demişəm ki, 
xoşagəlməz hallara, rüşvətxorluğa, 
korrupsiyaya qarşı mübarizə amansız 
olacaq. Bugünkü mənzərə bunu göstərir. 
Artıq beş icra hakimiyyəti başçısı həbs 
olunub və bütün o videomateriallar, 
ondan sonra istintaq materialları göz 
qabağındadır. Yəni, kasıb insanın 
çörəyini kəsmək, ona çatacaq vəsaiti 
mənimsəmək ən böyük cinayət sayıla 
bilər. Pandemiya dövründə aztəminatlı 
təbəqəyə nəzərdə tutulmuş yardımı 
vəhşicəsinə mənimsəmək vicdansızlıq və 
cinayətdir. Tutulan o beş icra hakimiyyəti 
başçısının beşi də bu çirkin əməllərlə 
məşğul olub...”. 

Prezident İlham Əliyev mayın 
1-də Baş prokuror Kamran Əliyevi 
videoformatda qəbulu zamanı da 
korrupsiyaya və rüşvətxorluğa qarşı 
mübarizə istiqamətində prokurorluq 
orqanları tərəfindən daha fəal iş 
aparılmasının zəruriliyini diqqətə 
çatdırıb. Həmçinin bu məsələ ilə bağlı 
dəfələrlə öz fikirlərini  bildirərək, 
dövlət məmurlarını xəbərdar etdiyini 
vurğulayıb: “Əgər hansısa dövlət məmuru 
öz işində düzəlişlər edə bilmirsə, yaxud 
da ki, istəmirsə, qoy özü könüllü şəkildə 
dövlət işindən istefa versin. Amma 
əfsuslar ki, mənim sözlərim bəziləri 
üçün dərs olmadı və bunun nəticəsində 
indi Dövlət Təhlükəsizliyi Xidməti bir 
neçə əməliyyat keçirərək rüşvətxorları, 
yüksək vəzifə sahiblərini ifşa etdi və 
onlar artıq cinayət məsuliyyətinə cəlb 
edilmişlər. Ağstafa, Biləsuvar, Yevlax, 
Neftçala rayonlarının icra başçıları 
həbs edilmişdir, ictimaiyyətə bu məsələ 

ilə bağlı ətraflı məlumat verilmişdir 
və bundan sonra da ətraflı məlumat 
veriləcəkdir”.

Göründüyü kimi, Prezident 
İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə ölkədə 
reallaşdırılan hüquqi, institusional və 
kadr islahatlarının əsas xətlərindən birini 
təşkil edən korrupsiya ilə mübarizənin 
daha da sərtləşdirilməsi və vətəndaş-
məmur münasibətlərinin daha sağlam 
prinsiplər üzərində qurulması dövlət 
qulluqçularının şəffaf fəaliyyətinin təmin 
edilməsi və vətəndaş məmnunluğunun 
artırılması məqsədi daşıyır. Lakin 
dövlətimizin başçısının yuxarıda 
xatırladılan tədbirlərdə vurğuladığı kimi, 
təəssüf ki, geniş əhali qruplarını narazı 
salmağa yönələn mənfi halların hələ 
də təkrarlanması faktları da müşahidə 
olunur.

Belə mənfi əməllərə son qoyulması 
tələbi ilə ən yüksək səviyyədə edilmiş 
açıq çağırışlara və xəbərdarlıqlara məhəl 
qoymayan, ifşa olunmuş həmkarlarının 
aqibətindən nəticə çıxarmayan vəzifəli 
şəxslər barəsində qanunvericiliyə uyğun 
cinayət-hüquqi tədbirlərin görülməsi artıq 
zərurətə çevrilib. Dövlət Təhlükəsizliyi 
Xidməti tərəfindən Yevlax şəhərinin və 
Ağstafa, Biləsuvar, İmişli və Neftçala 
rayonlarının icra hakimiyyəti başçıları, 
habelə bir sıra şəhər-qəsəbə icra 
nümayəndələrinin cinayət məsuliyyətinə 
cəlb olunaraq həbs edilməsi buna 
sübutdur.

Yeri gəlmişkən, dövlətimizin 
başçısı Baş prokuror Kamran Əliyevi 
videoformatda qəbulu zamanı tətbiq 
edilən məsuliyyət tədbirlərinin təkcə 
yerli icra hakimiyyəti orqanları ilə 
kifayətlənməyəcəyini, cəmiyyətin 
əsaslarını sarsıdan çirkin əməllərə yol 
verən bəzi mərkəzi icra hakimiyyəti 
orqanlarını da əhatə edəcəyini açıq 
bildirmişdi. Məhz may ayının 8-də 
Dövlət Təhlükəsizliyi Xidməti 
tərəfindən Mədəniyyət Nazirliyində 
həyata keçirilən xüsusi əməliyyat 
bunun bariz ifadəsi idi.    Azərbaycan 
xalqının yaşı minilliklərlə ölçülən 
zəngin mədəni irsinin qorunmasının 
etibar edildiyi bir nazirlikdə bu cür 
mənfi hallara yol verilməsi cəmiyyətdə 
haqlı olaraq hiddətlə qarşılandı, kəskin 
tərzdə qınanıldı. Ermənistanın hələ də 
davam edən təcavüzkarlığı nəticəsində 
onsuz da vandalizmə məruz qalmış 
mədəniyyətimizin keşiyində durmalı 
olan məmurların xəyanət yolunu seçməsi 
həm hüquqi, həm də mənəvi baxımdan 
bağışlanılmazdır və onlara qarşı qanunun 
ən sərt formada tətbiqi mütləqdir. Hər 
bir məmur dövlətimizin başçısının 
xəbərdarlığından nəticə çıxarmalı və öz 
fəaliyyətlərində qanunsuz hərəkətlərə yol 
verməməlidirlər. Əks halda, indiyədək 
olduğu kimi, bundan sonra da belələri 
qanunun gücü ilə qarşılaşacaqlar.

Vaqif BAYRAMOV,  
“Xalq qəzeti”

Dövlətimizin başçısı İlham Əliyev prezidentlik fəaliyyəti 
dövründə korrupsiya və rüşvətxorluğun aradan 
qaldırılmasını daim diqqət mərkəzində saxlayıb. 

Bu istiqamətdə ardıcıl qərarlar verib, müvafiq proqramlar 
imzalayıb. Atılan bu addımlar isə sosial-iqtisadi islahatların 
gerçəkləşdirilməsinə mənfi təsir göstərən, ayrı-ayrı sahələrin 
davamlı inkişafına əngəl törədən, ən başlıcası isə ədalətli 
cəmiyyət quruculuğunu ləngidən halların qarşısına sədd 
çəkməklə ölkənin gələcək dayanıqlı inkişafının şərtləndirilməsi 
məqsədi daşıyıb.

“Pandemiya dövründə 
etibarlı xəbər mənbələrinə 

müraciətlərin artdığını gördük” 

Müsahibədə Azərbaycanda xüsusi 
karantin rejimi müddətində dövlət başçısının 
tapşırığı ilə hökumətin həyata keçirdiyi 
miqyaslı sosial tədbirlər paketindən, evdə 
qaldığı müddətdə insanlara göstərilən 
maddi dəstəkdən bəhs edilib. Diqqətə 
çatdırılıb ki, bu dövrdə yayılan şayiələrin 
qarşısının alınmasında operativ qərargahın 
jurnalistlərlə birgə fəaliyyəti önəmli rol 
oynayıb. “Belə həssas məqamlarda istənilən 
özfəaliyyət, yoxlanılmamış məlumatın 
yayımı vəziyyəti daha da ağırlaşdıra bilər. 
Biz sosial şəbəkələr, mesencerlər vasitəsilə 
çox sayda dezinformasiya, uydurma 
məlumatlar paylaşıldığının şahidi olduq. 
Kimlərsə haradansa nələrsə eşidib onu 
tanışlarına göndərir və bu da bir qar topası 
kimi böyüyərək minlərlə insanı əhatə edir. 
Azərbaycanda karantin rejimi müddətində 
Nazirlər Kabineti yanındakı operativ 
qərargahın müntəzəm brifinqlər keçirməsi 
və sualları operativ cavablandırması 
vəziyyəti xeyli dəyişdi”, – deyə Aslan 
Aslanov bildirib. 

AZƏRTAC-ın xüsusi karantin 
rejimində fəaliyyəti ilə bağlı suala cavab 
olaraq İdarə Heyətinin sədri qeyd 
edib ki, agentlik insanları COVID-19 
xəstəliyi ilə bağlı məlumatlandırmaq və 
maarifləndirmək üçün işlərə hələ yanvardan 
başlayıb, infoqrafikalar, ekspert rəyləri, 
videoreportajlar hazırlayaraq abunəçilərə 
göndərib, veb-resurslarında, sosial 
şəbəkə səhifələrində yayıb: “İnsanların 
evdə qaldığı xüsusi karantin rejimində 
etibarlı məlumata olan ehtiyaclarının necə 
artdığının, bizim agentliyi doğru məlumat 
mənbəyi kimi seçdiklərinin şahidi olduq. 
Statistik məlumatlara əsasən deyə bilərəm 
ki, karantin rejimində bizim informasiyalara 
müraciətlər 40 faizə qədər yüksəldi. Sosial 
şəbəkə səhifələrimizdə həm abunəçilərin 
sayı, həm də digər KİV-lərin müraciəti artdı. 
Bu da agentliyin xəbərlərinə olan etibardan 
irəli gəlir”. 

Müsahibədə, həmçinin AZƏRTAC-ın xüsusi 
karantin rejimi müddətində əməkdaşların 
təhlükəsizliyini təmin etmək istiqamətində 

görülən tədbirlərdən danışılıb. Qeyd olunub 
ki, işçilərə dezinfeksiyaedici maddələr, 
tibbi maskalar paylanılıb. Kollektivin 70 
faizi məsafədən çalışsa da agentlik 8 dildə 
informasiya, video və foto buraxılışını davam 
etdirib. 

Postpandemiya dövründə xəbər 
agentliklərinin fəaliyyəti ilə bağlı fikirlərini 
paylaşan Aslan Aslanov vurğulayıb ki, 
sosial şəbəkə bumuna, açıq informasiya 
mənbələrinin sürətlə artmasına 
baxmayaraq, gələcəkdə də xəbər 
agentliklərinə ehtiyac olacaq. “Sosial 
medianın genişlənməsi, onlayn media 
resurslarının artması, informasiyaya çıxışın 
hər kəs üçün əlçatan olması agentliklərə 
təsir edir və edəcək. Lakin cəmiyyətin 
seçim etmək imkanı olacaq: 100 illik 
tarixi olan media qurumuna etibar etsin, 
yoxsa yeni yaranan hansısa bir resursa? 
Əlbəttə, sosial-psixoloji amil seçimi 
böyük təcrübəsi olan medianın xeyrinə 
edəcək. Pandemiya dövründə biz bir daha 
bunun şahidi olduq. Eyni zamanda, real 
şərait göstərir ki, agentliklər informasiya 
texnologiyalarından daha çox yararlanaraq 
resurslarını gücləndirməli, fəaliyyətlərini 
şaxələndirməlidirlər”, – deyə o, qeyd edib. 

P andemiya dövründə 
jurnalistikanın ənənəvi prinsipləri 
dezinformasiyaların qarşısının 

alınmasında böyük rol oynadı və biz 
etibarlı xəbər mənbələrinə müraciətlərin 
artdığını gördük. Bu fikirləri AZƏRTAC-ın 
İdarə Heyətinin sədri, OANA-nın vitse-
prezidenti Aslan Aslanov Avropa Xəbər 
Agentlikləri Alyansının (EANA) baş 
katibi Aleksandr Giboiyə müsahibəsində 
bildirib. 

Polisin şərəfli adını və qürurlu 
fəaliyyətini yüksək qiymətləndirməliyik

Lakin təəssüf ki, ölkədə xüsusi karantin rejimi 
yumşaldılandan və sərt qadağalar aradan qaldı-
rılandan sonra yoluxma hallarının sayında artım 
müşahidə edildi. Çünki yumşaldılma tədbirləri 
zamanı vətəndaşların böyük bir hissəsi tərəfindən 
müəyyənləşdirilən qaydalara və təcrid tövsiyələrinə 
riayət olunmadı. Bunun nəticəsində infeksiyaya 
yoluxanların sayı kəskin artdı. Beləliklə, hökumət 
pandemiya ilə mübarizəni yenidən sərtləşdirmək 
məcburiyyətində qaldı və həftəsonu Bakı, Sum-
qayıt, Gəncə, Lənkəran şəhərlərində, eləcə də 
Abşeron rayonunda sərt karantin rejiminin tətbiqinə 
dair qərar verdi. Yeri gəlmişkən, qərarda göstərilən 
tələblərə riayət edilməsinin məcburi və mütləq 
olduğu vurğulanırdı. Həmçinin xəstəliyin yolux-
ma hallarının digər şəhər və rayonlarda artacağı 
təqdirdə sərt tədbirlərin həmin bölgələrdə də 
təkrarən tətbiq olunacağı diqqətə çatdırılırdı.

Qeyd edim ki, belə həssas günlərdə həkimlərlə 
yanaşı, daxili işlər orqanları əməkdaşları da 
qarşıya qoyulan vəzifələri yerinə yetirməklə, 
vətəndaşların təhlükəsizliyinin və asayişin qo-
runması üçün əllərindən gələn səyi əsirgəmirlər. 
Lakin təəssüf ki, son günlər sosial şəbəkələrdə 
radikal müxalifət nümayəndələri, eləcə də ayrı-
ayrı şəxslər Azərbaycan polisi haqqında həqiqəti 
əks etdirməyən, qərəzli, subyektiv mülahizələrə 
əsaslanan məlumatlar yayırlar. Onlar vətəndaşlarla 
polis arasında münasibətlərə xələl gətirmək üçün 
bilərəkdən təxribat xarakterli yalan informasiyalar 
paylaşırlar. Amma həmin qüvvələr onu anlamalıdır-
lar ki, polis orqanları öz xidməti borcunu yerinə ye-
tirir, ictimai asayişi, vətəndaşların təhlükəsizliyini 
qoruyur, insanların qanunauyğun davranışlarını 
təmin edirlər.

Ümumiyyətlə, Azərbaycan polisi milli 
dövlətçiliyimizin möhkəmləndirilməsində, hüquqi 
dövlət, demokratik cəmiyyət quruculuğunda, 
ölkəmizdə sabitliyin, əmin-amanlığın təmin 

 olunmasında müstəsna rol oynayaraq özü də bu 
prosesin içində böyük inkişaf yolu keçib.

Unutmamalıyıq ki, Azərbaycan polisi bizim hər 
birimizin həyatını  qoruyur. Gəlin, biz də öz polisi-
mizin adını qoruyaq. Polis olmaq həm böyük şərəf, 
həm də məsuliyyətlidir. O, dövlətin, dövlətçiliyin 
və vətəndaşların keşiyindədir. Ona görə də biz 
vətəndaş olaraq polisin şərəfli adını və qürurlu 
fəaliyyətini yüksək qiymətləndirməli, adına ləkə 
gətirilməsinə imkan verməməliyik.

Anar MƏMMƏDOV,  
Milli Məclisin deputatı 

COVID-19 pandemiyası özünü büruzə verdiyi ilk günlərdən Azərbaycan 
dövləti bu bəla ilə mübarizədə bütün zəruri tədbirləri həyata keçirməyə 
başladı, müvafiq strukturları koronavirus infeksiyasının geniş 
yayılmasının qarşısını almaq və insanların həyatını maksimum şəkildə 
qorumaq  kimi vəzifələrə ciddi şəkildə yanaşmağa səslədi. Etiraf edək ki, 
bunun müsbət nəticəsi oldu. Belə ki, xüsusi karantin rejimi dövründə, 
sərt qadağalar şəraitində yoluxma hallarının sayı minimuma endirildi, 
ölkəmizdə ölüm halları çox aşağı səviyyədə qeydə alındı,  xüsusi rejimli 
xəstəxanalarda müalicə olunaraq sağalanların sayı isə yeni yoluxma 
hallarının sayını kəskin üstələdi.

Ermənistana Qarabağdan göndərilən mesajlar
– Dövlətimizin başçısı rayonun 

bir qrup idmançısı qarşısında çıxışı 
zamanı qondarma Dağlıq Qarabağ xunta 
rejimində 31 martda keçirilən “prezident 
və parlament”, 14 apreldə keçirilən 
2-ci tur “prezident seçkiləri” ilə bağlı 
olduqca vacib – proqram xarakterli 
məqamlara toxundu. Qondarma xunta 
rejiminin keçirdiyi saxta seçkiləri “şou 
və təlxəklər tamaşası” adlandıran, 
“məzhəkə oyunu” kimi dəyərləndirən 
Prezident İlham Əliyev “seçkilər”in və 
onun “nəticələr”inin tərəqqipərvər dünya 
birliyi, mötəbər beynəlxalq qurumlar 
tərəfindən tanınmadığını bildirdi. 
Avropa İttifaqı, Avropa Parlamenti, 
İslam Əməkdaşlıq Təşkilatı, Qoşulmama 
Hərəkatının, digər aparıcı beynəlxalq 
təşkilatların bu seçkiləri qınadığını 
vurğulayan dövlətimizin başçısı bu 
məsələyə yalnız Avropa Şurasının 
münasibət bildirməməsinə diqqət çəkdi. 
Avropa Şurasının susmağının səbəbini 
assambleyanın əsas hədəflərindən biri 
kimi şərh edən ölkə başçısı bunun səbəbi 
“Azərbaycanı ləkələmək, ölkəmizi 
gözdən salmaq, ölkəmiz haqqında 
uydurmalar yaymaq, saxta məruzələr 
qəbul etdirmək, Azərbaycanda “beşinci 
kolonu”, satqınları və münaqişə ilə bağlı 
Ermənistan tərəfini dəstəkləməkdir” – 
dedi. Azərbaycanı tənqid eləmək üçün 
ən kiçik fürsətdən belə yararlanmağa 
çalışan AŞPA Monitorinq Komitəsinin 
Azərbaycan üzrə həmməruzəçiləri Stefan 
Şennak və Roger Qey saxta seçkilərlə 
bağlı səsini belə çıxarmadılar.

Q.Paşayeva diqqətə çatdırıb ki, 
Prezidentin faktoloji – adlar çəkib, 
ünvanlar göstərərək və hadisələrə 
obyektivliklə – münasibət sərgiləməsi 
siyasi, analitik, sosial təhlil 
mərkəzlərimizin, onların əməkdaşlıq 
etdiyi xarici tərəfdaşlarının müzakirələri, 
“beyin iflici” üçün əsaslar verir. 
Qondarma Dağlıq Qarabağ rejimində 
“prezident və parlament seçkiləri”, məhz 
qlobal pandemiyanın geniş yayıldığı bir 
zamanda keçirildi. Dünya koronavirus 
pandemiyasına qarşı ümumi mübarizə 
edərkən xunta rejimi və havadarının 

pandemiyaya qarşı gərəkli önləyici 
tədbirlər aparmaması diqqətdən kənarda 
qalmamalıdır. 

Baş nazir Nikol Paşinyanın və 
ailəsinin koronavirusa yoluxması heç 
də təsadüfi deyildi. Bu da onu göstərir 
ki, işğalçılıq hərisliyi, cəzasızlıq və bəzi 
üzdəniraq qüvvələrə dəstək göstərilməsi 
xunta rejiminə əlavə güc verir və onları 
yalnız bölgəni deyil, bəşəri təhdid 
edən qanunsuz əməllərə, cinayətlərə 
sürükləyir. Qlobal pandemiya dövründə 
keçirilən “seçkilər” Qərb dövlətləri və 
AŞPA-da adekvat reaksiya vermədi, 
daha doğrusu, səslərini belə çıxarmadı. 
Deputat dedi:

– Prezident İlham Əliyev haqlı 
olaraq qeyd etdi ki, Avropa Şurası 
anti-Azərbaycan mövqedədir və bu 
təşkilatda anti-Azərbaycan meyilləri, 
“Azərbaycanafobiya” hökm sürür və 
bizə ünvanlanmış bütün ittihamların 
təməlində, məhz bu dayanır. 
“Azərbaycanafobiya” sözünün özü 
hər birimizə çağırışdır və bir proqram 
xarakteri daşıyır. Bizim bu gün nəyi necə 
edəcəyimiz, kimlərlə hansı məsafədə 
olacağımız, fəaliyyətdə səmimiliyimiz, 
vətənpərvərlik qətiyyətimiz ortaya 
qoyulmalıdır. Heç kəsə sirr deyil ki, 
son vaxtlar Avropa Şurası Parlament 
Assambleyası tamamilə nüfuzdan 
düşən bir quruma çevrilib, AŞPA məhz 
Azərbaycanın hesabına özünə reytinq 
yığmağa çalışır. AŞPA-nın 324 əsas 
üzvü olsa da, müzakirələr zamanı əksər 
hallarda ümumi sayın üçdə bir və ya daha 

aşağı hissəsi plenar iclaslarda iştirak edir. 
Prezidentin də vurğuladığı kimi, AŞPA 
və ATƏT-in Azərbaycana qarşı nifrətinin 
səbəblərindən biri də hazırda Qərbdə 
sürətlə vüsət alan islamofobiyadır. 
Əgər AŞPA azərbaycanlıları sevirsə və 
onların taleyinə biganə deyilsə, niyə o 
zaman indiyədək Ermənistan tərəfindən 
girovluqda saxlanılan Dilqəm Əsgərov və 
Şahbaz Quliyevin pozulmuş hüquqlarının 
bərpası ilə bağlı, kiçik də olsa, bir fikir 
səsləndirmirlər. Axı, onlar da insandır və 
onların işgəncə altında saxlanıldığı da 
heç kimə sirr deyil.

Prezident İlham Əliyevin Tərtər 
Olimpiya İdman Kompleksinin 
açılışındakı çıxışı bu həqiqəti bir daha 
təsdiq etmiş oldu ki, erməni lobbisinin, 
islamofobların apardığı mütəşəkkil anti-
Azərbaycan kampaniyası ilə ölkəmizi 
öz yolundan döndərmək mümkün 
olmayacaq. Çünki bizim öz yolumuz var. 
Özünəməxsus inkişaf yolu və strategiyası 
olan müstəqil Azərbaycan Respublikası 
dünyada artıq “ortamiqyaslı” ölkə kimi 
tanınır. Ölkəmiz bəşəriyyətə sülh və 
davamlı inkişaf bəxş edən dəyərləri 
təbliğ etməklə bərabər, beynəlxalq 
sistemin təhlükəsizliyi və sabitliyinə 
önəmli töhfələr verir, uğurlu regional 
enerji və infrastruktur layihələri ilə 
seçilir. Prezident Tərtərdə təkrarən Xalq 
Cümhuriyyətinin İrəvanın ermənilərə 
verilməsi haqqında 29 may 1918-ci il 
tarixli qərarına yenidən toxundu. İrəvanın 
verilməsi ilə ermənilərin Zəngəzura 
və Qarabağa iddialarından əl çəkəcəyi 

vədini xatırlatdı. İlk açılışını etdiyi 
yerin özü belə xüsusi mesaj idi: Dövlət 
Rəmzləri Muzeyi. Həmin muzeydə 
Sisyanın əsl adının Qarakilsə olması ilə 
bağlı icra başçısına tutulan iradın özü 
belə qarşı tərəfə ismarıc idi.

Səfər müddətində bütün görüşlər 
və bu tədbirlərdə səsləndirilən fikirlər 
vətəndaşımıza da, torpaqlarımızı işğal 
altında saxlayanlara da çox aydın və 
mühüm əhəmiyyətli ismarıclardır. 
Əgər dövlət ön cəbhəyə yaxın ərazidə 
müəssisələr açırsa, bu, ordumuzun 
qüdrətinə əminliyin ifadəsidir, gələcək 
planların bugünkü inikasıdır. Düşmənin 
qanunsuz məskunlaşma siyasəti, 
qanunsuz tikintiləri heç bir perspektiv vəd 
etmir. Ancaq biz doğma torpaqlarımızda 
dövlətimizin qüdrətinə və ordumuza 
güvənərək bu işləri görürük və görəcəyik. 
Guya, işğalçılar bunu başa düşmürlərmi? 
Guya, işğalçılar həqiqi statistikaya, 
ordularının psixoloji durumuna, 
təminatına, əsgərlərlə komplektləşdirmə 
problemlərinə bələd deyillərmi? Buna 
qarşılıq ortada iqtisadiyyatı, ordusu, 
vətənpərvər gəncliyi, haqq işə inanan 
əhalisi ilə Azərbaycan var. Biz, mütləq 
qalib gələcəyik. Bizim işimiz haqq işidir, 
bizdə dövlət-xalq birliyi mövcuddur və 
işğalçılardan fərqli olaraq, siyasi qibləmiz 
öz ölkəmizdədir, xərclərimizi özümüz 
qarşılayırıq. Ona görə də Prezidentin 
özünün də vurğuladığı kimi, işğalçılar 
da, o torpaqları öz güclərinə işğalda 
saxlamadıqlarını, tutduqları yanlış yoldan 
nə qədər tez çəkilsələr, bunun, məhz 
özlərinin xeyrinə olduğunu anlamalıdır. 
Yoxsa, Paşinyanın iki gündən bir əyninə 
hərbi səhra geyimi geyib Şuşaya, 
Xankəndinə gəlməsi ilə, oğlunu Qarabağa 
xidmətə göndərməsi ilə, torpaqlarımızı 
işğal altında saxlamaqla “demokrat 
qiyafəsi”ni də qorumağa çalışması, 
üstəlik, həyat yoldaşının da qeyri-səmimi 
sülh çağırışları etməsi həqiqətdən çox 
uzaqdır.

Hazırladı:  
Zərifə BƏŞİRQIZI,  

“Xalq qəzeti”

Prezident İlham Əliyevin bölgələrə növbəti 
səfəri zamanı Tərtər Olimpiya İdman 
Kompleksinin açılışında səsləndirdiyi 

fikirlər bütün ictimaiyyət üçün nəticə çıxarılmalı 
mesajlardır. Bu fikirlərin məhz Qarabağdan 
səsləndirilməsi isə anlamaq istəməyən və ya 
anlamaq iqtidarında olmayan qarşı tərəfə xüsusi 
ismarıcdır. Bu barədə Milli Məclisin deputatı, 
Mədəniyyət komitəsinin sədri, siyasi elmlər 
doktoru Qənirə Paşayeva fikirlərini belə bildirdi:
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